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Ex.nr. //C 

Notulen van de vergadering 
gehouden in de ïrèveszaal op Maandag 9 Juni 1952, aange
vangen des morgens te 10 uur en des middags voortgezet. 

/.l 
/Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers 

ATbregts, Beel, Joekes, Lieftinck, Mansholt, 
Mulderije, Eutten, Staf, Stikker, In 't Veld 
en Wemmers. (Afwezig zijn de Ministers Van den 
Brink, Peters en Teulings). 

Tevens zijn aanwezig de Staatssecretarissen 
Blom en G-ötzen. 

Secretaris J.Middelburg. 

1. Notulen van de vergadering van 3 Juni 1952. 

a. Bflactiewi j zigingen 

Op blz 11, (punt 11), regel 2, wordt tussen 
Mwaarvoor"en "een,r ingevoegds "ook als de industrie er 
bij betrokken is". Op de volgende regel wordt "tabaks
accijns" veranderd ins "sigarenaccijns". 

Op blz 12, (punt 11), regel 31» wordt vóór 
"Tenslotte" de volgende zin ingevoegd:"Intussen verklaart 
de Minister zich bereid de gevraagde wijziging aan te 
brengen." 

(Bedrijfs-

ƒ//•? 

1 b. Opmerking naar aanleiding van punt 2 f, 2 
krant voor PTT) 

De Minister-President deelt mede, dat de door 
Minister Albregts bedoelde bedrijfskrant een verkiezings
uitgave van de PvdA speciaal voor de PTT betreft, welke 
buiten de kantoren wordt uitgedeeld. 

1 c. Opmerking naar aanleiding van punt 3 b (De kwestie van 
de Indo-Europeanen') 

Staatssecretaris Gotzen deelt mede, naar aan
leiding van de vragen van Minister Lieftinck inzake het 
charteren van schepen voor het overbrengen- van Indo-Euro
peanen naar Nederland, dat volgens inlichtingen van 
Scheepvaart geen nieuwe schepen hiervoor gecharterd zijn. De 
My Nederland en de Koninklijke Eotterdamse Lloyd hebben 
twee schepen extra in de vaart gelegd in verband met het 
grote aantal passages. De cijfers wijzen voorts uit, dat 
het aantal personen, dat uit Indonesië naar Nederland 
overkomt, belangrijk terugloopt. De Minister-President 
wijst op de artikelen in de Volkskrant en het Vrije 
Volk, welke de overkomst naar Nederland kunnen aanmoedigen. 

1 d. Opmerking naar aanleiding van punt 3 d (Immigratiecon
tingent voor Nederlanders in Indonesië) 

Staatssecretaris Götzen deelt mede, dat volgens 
Pater Keiler van het Missieburèau omtrent de toelating 
in Indonesië van een aantal broeders-onderwijzers voor 
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waarschuwing met betrekking tot deze wijze van optreden aan 
de Franse Regering te doen horen. De Minister-President 
acht het eveneens ernstig, dat minderjarige Nederlanders 
zonder toestemming van hun ouders voor de strijd in Indo-
Ohina worden geronseld, waarbij geweigerd wordt aan ver
zoeken van ouders tot vrijlating te voldoen. Spreker is 
van oordeel, dat aan de Franse Regering moet worden ken
baar gemaakt, dat Nederland bij voortzetting van een derge
lijk beleid de zaak in internationale kring aan de orde 
zal stellen. 

i. c. De Duitse grenscorrecties (Zie notulen MR dd. 12 Mei 
1952, punt 4b) 

Minister Stikker deelt mede, dat in het ochtend
blad een bericht uit Frankfort is opgenomen aangaande be
sprekingen tussen Nederland en Duitsland over de grenscor
recties. Aangezien in werkelijkheid geen onderhandelingen 
hierover worden gevoerd, heeft spreker dit bericht laten 
tegenspreken. Om onderhandelingen te kunnen beginnen is 
als voorwaarde gesteld, dat Nederland de vrije hand voor de 
inpolderingen in het Dollard-Eems-gebied zou krijgen. Dit 
vraagstuk is echter nog niet zo ver, dat de onderhandelin
gen zouden kunnen worden geopend. Daar komt bij, dat ter
wijl Schuman drie maal aan spreker heeft gezegd, dat 
Frankrijk hiervoor geen belangstelling had, thans toch wel 
gebleken is, dat van Franse zijde moeilijkheden zouden 
kunnen worden ondervonden. Spreker heeft de indruk, dat 
dit samenhangt met de tegenwerking, die Schuman op zijn 
eigen Departement ondervindt, hetgeen ook nog tot uiting 
is gekomen bij de verkiezing van de Duitser Von Mangold tot 
voorzitter van de Raad van Bestuur van de EPU. 

4 d. Moeilijkheden met de Eerste Kamer aangaande het ontslag van 
een ambassadeur 

*6*^ baasdj 

Minister Stikker deelt mede, dat de Eerste Kamer 
wenst, dat spreker Baron Van Breugel Douglas in ere her
stelt, waartoe spreker niet bereid is. Indertijd heeft 
Minister Van Boetzelaer betrokkene uit de buitenlandse 
dienst ontslagen, nadat een commissie, gevormd door de 
heren De Graaff, Van Limburg Stirum en Sanders, dit had 
voorgesteld. De Eerste Kamer heeft vorig jaar de conclusie 
van de Commissie voor de Verzoekschriften uit de Eerste 
Kamer aanvaard, waarbij op eerherstel van Baron Van Breugel 
Douglas werd aangedrongen. Spreker heeft daarop geantwoord, 
dat hij thans ook het advies heeft gevraagd van de Commis
sie van Bijstand voor Personeelszaken van de Buitenlandse 
Dienst, dat hij eerst wil afwachten. Dezer dagen kan een 
ni/euw stuk van de Eerste Kamer hierover worden verwacht, 
waarop spreker voornemens is in afwijzende zin te reageren. 
•̂ e Mi.nister-3?resident heeft zich over het laatste rapport 
van de Commissie voor de Verzoekschriften enigszins ver-

de verantwoordelijkhcid van-
behogjrt om ambt on aren in dienst to>uofrgllQn.̂  

-jt^tïj^o&t, i^^^^a^k^/^Céi 
ge". Jje oitnŝ gïffé

r"in de "ÉDG-landen (Zie notulen MR dd. 
3 Juni 1952, punt 4 c) 

De Minister-President heeft in een telegram gezien, 
dat België over de lengte van de diensttijd wil spreken. 
In dit verband onderstreept spreker de wenselijkheid, 
als hierover met België wordt gesproken, te streven naar 
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een diensttijd van achttien maanden, welke o.a. ook in 
Frankrijk bestaat. Voor ons land "betekent dit ook enige 
bezuiniging van gelden, die voor andere defensiedoê.en kunnen 
worden aangewend. Minister Staf is van oordeel, dat Neder
land moeilijk een diensttijd van twintig maanden zal kun
nen handhaven als de andere EDG-landen een diensttijd van 
achttien maanden hebben. Onze NATO-verplichtingen brengen 
bij bekorting van de thans bestaande diensttijd van twintig 
maanden, mede, dat dan de lichting zal moeten warden ver
groot. De lichting wordt thans gevormd door ongeveer 40*000 
van de in totaal 80.000 jonge mannen van één jaarklasse. 

5, Naturalisatie van Anna Gesina Arling en 20 anderen; van 
Johahna Theodora Boekholt en 20 anderen en van Rolf Frëyhap 
en 16 anderen (.Wetsontwerpenl 

Staatssecretaris Blom vestigt de aandacht op de 
Indonesiër in artikel 2, sub 2 ,° dit zou als een prececent 
kunhen worden gezien. De Minister-President meent, dat al
le personen, die in IndonesTe woonachtig zijn, uit de natu-
ralisatieontwerpen zullen worden gelaten. In . dit geval 
betreft het iemand, die in Nederland woonachtig is. Niet 
vermeld is echter hoelang hij hier reeds woont. Men zal 
wel moeten oppassen, dat men Indonesiërs niet naturaliseert, 
kort nadat zij naar Nederland zijn gekomen. Staatssecretaris 
Götzen deelt mede, dat betrokkene zich in Indonesië tij
dens de Japanse overheersing bijzonder verdienstelijk heeft 
gemaakt ten gunste van de Nederlanders; voor rekening van 
de Nederlandse gemeenshap is hij naar Nederland overgekomen. 
Staatssecretaris Blom merkt op, dat de Toelichting niet 
juist kan zijn, aangïïzien Indonesië geen pensioen betaalt 
aan Indonesiërs buiten hun land. Als met naturalisatie van 
betrokkene wordt ingestemd, is het wenselijk het bijzondere 
van dit geval duidelijk toe te lichten. De Raad besluit, 
dat de Toelichting bij dit voorstel nog eens onder ogen 
moet worden gezien. 

Minister Lieftinck dringt er nogmaals op aan de 
namen, die in Nederland moeilijk uit te spreken zijn, bij 
naturalisatie te wijzigen. Als voorbeelden noemt spreker 
nr 16 in het wetsontwerp-Boekholt en nr 19 in het wetsont
werp- Arling. 

De Raad hecht vervolgens zijn goedkeuring aan de 
overige voorstellen. 

6. Opheffing als verdedigingswerk van de Wal van Brielle 
\Ontwerp-besluit) 

Minister Rutten vraagt .zich af of er mee moet 
worden ingestemd, dat de oude vesten zullen worden gedemptt 
gezien de historische betekenis van Den Briel. Minister 
Lieftinck meent, dat de belangrijkste moeilijkheid is, dat 
ten aanzien van een vestingwerk van geen klasse toch beper
kende bepalingen voor de bebouwing in de nabijheid daarvan 
bestaan. De Minister-President stelt voor in de stukken op 
verschillende plaatsen de dempingsgedachte te schrappen. 
De Raad verklaart zich hiermede accoord en aanvaardt ove
rigens het ontwerp-besluit. 

JL Wijziging van het Bijdragenbesluit Lager-Onderwijswet 1920 
\.untwerp-besluit) — — 

Zonder discussie aanvaard. 
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